
GYÁSZOL AZ ÚJPEST-CSALÁD 
Lila-fehér szurkoló volt a Deák téri kettős 
gyilkosság egyik áldozata. A 21 éves Gergelyt 
és a 16 éves Lászlót késsel szúrták le, 
és még fekve is rugdosták őket.  12. oldal

ÚJPEST ÚJRATÖLTVE
Lecsengőben a járvány, újjáéledőben a város. 
Megérkeztek a Megbecsülés+ utalványok, 
kinyitott a Piac-Placc, fertőtlenítik a köztereket.   
 3. oldal
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TÓTH IVETT: VÉGRE ÉRETT LETTEM
Ivettet sem kerülte el a koronavírus-járvány miatti karantén.  

Pedig már alig várta, hogy a balul sikerült grazi kontinensbajnokság után 
 a vébén újra a régi Ivett fusson ki a jégre.  13. oldal  

Összetartozunk 

A KORMÁNY KIVÉREZTETNÉ 
AZ ÖNKORMÁNYZATOKAT
Szabó Gábor önkormányzati képviselő a járvány 
gazdasági hatásairól, a kormány által elvont 
százmilliókról és az „újpesti faluról”.    5. oldal

ÚJPEST ÖNKORMÁNYZATÁNAK HIVATALOS LAPJA 2020. május 26., XIV. évf., 11. szám

Június 4-én, a trianoni békediktátum alá-
írásának 100. évfordulóján avatják fel azt 
a székelykaput, amelyet Újpest az erdélyi 
Csíkszentgyörgytől kapott. Az alkotás Újpest 
főterén áll. 2. oldal
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K Ö Z T É R

Dr. Benárd Ákos népjóléti és munkaügyi miniszter a 
míves, gyönyörű barokk asztalhoz lépett. A ceremó-
niamester dísztollat nyújtott felé – ám ő udvariasan 
visszautasította. Ütött-kopott, rozsdás íróeszközt vett 
elő. Hellyel kínálták, ahogyan ilyen ünnepélyes alka-
lommal illik. Ő megköszönte a széket – és arrébb tolta. Állva írta alá az 
elé tett 524 oldalas, vaskos dokumentumot, aztán odadobta a tollat az 
asztalra. Nem akarta hazavinni. Talán emlékezni se akart rá, mit kellett 
tennie. De azt a pillanatot mégis egy hosszú-hosszú életen át cipelte 
magával. (88 esztendősen halt meg, 1968-ban.) 1920. június 4. 16 óra 
32 perc volt. Benárd Ágost a versailles-i Nagy-Trianon kastély folyosóján 
az első világháborút formálisan lezáró békediktátumot írta alá. Azóta a 
magyar nyelvben annak a csodálatos barokk épületnek a neve az igaz-
ságtalanság, a könyörtelenég és a balsors szinonimájává vált. Trianon 
száz évvel ezelőtt égetett fájdalmas sebet a lelkekbe. Olyan sérülés ez, 
amely az idő múlásával legfeljebb hegesedik, de be nem gyógyul sosem 
– és amely nemzedékről nemzedékre öröklődik.

Először világgá kiabáltuk a fájdalmunkat, öklünket ráztuk a ránk kény-
szerített határok felé – de a világ nem hallott meg minket, csak a torkun-
kat ordítottuk rekedtre. Utána hallgattunk negyven évig, mert némaságra 
ítéltek minket. Aztán amikor ránk köszöntött a szabadság, amikor már 
végre azt mondhattuk volna, amit akarunk – csak dadogni tudtunk. El-
felejtettük már a szavakat is, amelyekkel elmondhatnánk, mit érzünk. 
S mint minden boldogtalan családban, ahol nem beszélik ki a gyötrel-
meket, ahol magukba fojtják a fájdalmat, egymást kezdtük el vádolni. 
A legtöbb szájból csak ez az egy mondat buggyant fel: „Ti tehettek róla!”. 
Jól ismert, átkos, de elpusztíthatatlan örökségünk ez: közös gyötrelmein-
kért, közös nyomorúságunkért a másik magyart felelőssé tenni. Lehető-
leg visszamenőleg egy évszázadra is. „A jobboldal tehet róla, mert akkor 
elnyomták a nemzetiségeket, és most is gyűlöletet keltenek!” – hangzik 
az egyik verdikt. „A baloldal tehet róla, mert akkor nem védték meg az 
országot, és most is elárulják a hazájukat!” – visszhangzik rá a válasz. 
Mindkét oldal abban a boldog, nyugodt meggyőződésben acsarog a má-
sikra, hogy száz esztendővel ezelőtt nem „miattunk” csonkították meg 
az országot, hanem „miattuk”. S közben nap mint nap aláírják az újabb 
meg újabb trianonokat. Mert minden egyes alkalommal, amikor az egyik 
magyar a múlt és jelen minden bajának okozójaként a másik magyarra 
mutat, minden szóval, amellyel egymást rekesztjük ki a nemzetből, vagy 
Európából – ismét egy kicsivel kevesebbek leszünk. Nem „ők”, nem a 
„másik oldal”, nem a „rossz magyarok”, a „rossz európaiak” – hanem 
mi, mindannyian. Nincs az a cinikus nagyhatalmi akarat, amely jobban fel 
tudná szabdalni Magyarországot, mint saját magunk. Nincs az a kímé-
letlen békediktátum, amely gyalázatosabb határokat tudna rajzolni, mint 
amilyeneket mi húzunk egymás közé. 

Száz éve keressük Trianon ellenszerét. Nem hatott az ökölrázás, a 
hallgatás csak mélyítette a sebeket, az egymásra mutogatás csak újabb 
árkokat ásott közénk. Holott a varázsszérum pofonegyszerű: összetarto-
zunk. Mi, tízmillióan itt a határokon belül, gondolkodjunk bárhogyan – és 
mindenki, aki a mi nyelvünkön beszél, érez és álmodik, éljen bárhol is. 
Száz évvel ezelőtt ott, a versailles-i palotában ezt akarták elfeledtetni ve-
lünk. S a legcsattanósabb válasz, amit adhatunk erre az, hogy csak azért 
is emlékezünk rá. A nemzeti összetartozás 365 napján.  

BALOGH GÁBOR

Trianonok

A Szent István tér forgalmas „főutcáján”, a Duna 
sétányon, az Egek királynéja templom ablakai 
alatt, a platánfák árnyékában állították fel azt 
a székelykaput, amelyet Újpest testvértelepü-
lésétől, az erdélyi Csíkszentgyörgytől kapott. 
A nemzeti összetartozás emlékművét a kerület 
korábbi vezetése a káposztásmegyeri Homok-
tövis parkban állíttatta volna fel, ám az ötlet, 
illetve a megvalósítással járó átalakítási munkák 
terve alaposan megosztotta a környéken élőket. 
A kerület polgármestere ezért az interneten kér-
dezte meg a negyedik kerületiektől, hol álljon 
a kapu, a szavazás azonban méltatlan politikai 
huzavonává vált. A képviselő-testület ezért 2019 
végén úgy döntött, egy öttagú, szakértőkből álló 
munkacsoportot kér fel arra, hogy megtalálja az 

emlékmű méltó helyét a trianoni évfordulóra. 
A  csapatnak tagja volt Szöllősy Marianne, az 
Újpesti Helytörténeti Gyűjtemény vezetője és az 
Újpesti Városvédő Egyesület elnöke, Mártonffy 
István, Újpest főépítésze, Czigler László, Új-
pest várostervezésért felelős alpolgármestere, 
Iványi János, Újpestért-díjas okleveles építész-
mérnök, dr. Kőrös András, az Újpesti Közmű-
velődési Kör ügyvivője és a Fidesz javaslatára 
Csíkszentgyörgy delegáltja is. 

Méltó helyen
A szakemberek a helyszín kiválasztásakor nem-
csak a műtárgy méreteit vették figyelembe, de 
azt is, hogy a székelykapu olyan méltó és nagy 
forgalmú helyen álljon, ahol sokak számára köz-
vetítheti azt az eszmei értéket, amelyet hordoz, 

és őrzése, gondozása is biztosított – mondta el 
Szöllősy Marianne. A főtér több pontját is meg-
vizsgálták, de ez volt a legalkalmasabb, hiszen 
a kapu a történelmi Újpest szívében áll, a nagy 
történelmi egyházak központjai, a Városháza, 
a piac, a közlekedési csomópont közelében, 
ugyanakkor egy olyan háborítatlan és békés 
területen, amelyet nem zavarhat meg a tér 
folytatni tervezett átalakítása sem. És volt még 
egy szempont – hangsúlyozta a helytörténész. 
2010-ben, amikor a főtér felújításának első 
szakasza lezárult, ide, a templom tövébe került 
1937-ben Kocsis Andor szobra, az Anyai fájda-
lom, amely a nemzeti összetartozás emlékmű-
ve. A helytörténész bízik abban, hogy a szobor 
szomszédságában álló székely nemzeti jelkép 

ugyanúgy az összes határon túli magyar emlék-
helyévé válhat, ahogyan a gróf Esterházy János 
park a Vécsey és a Nádor utca találkozásánál. 

Szűkebb körben
A székelykaput a korábbi ígéreteknek megfele-
lően 2020. június 4-én, a trianoni békediktátum 
aláírásának 100. évfordulóján adják át, igaz, a 
járvány miatti korlátozások miatt a tervezettnél 
szűkebb körben – mondta el az Újpest Médi-
ának Czigler László, Újpest várostervezésért is 
felelős alpolgármestere. Az átadásra a bírálóbi-
zottság tagja mellett természetesen meghívták 
Csíkszentgyörgy polgármesterét is, aki kezdet-
től fogva bízott az újpestiek döntésében, és ha 
minden jól megy, és meg is teheti, ott lesz az 
ünnepségen.  CSG

Összetartozunk 
Június 4-én, a trianoni békediktátum aláírásának 100. évfordulóján avat-
ják fel azt a székelykaput, amelyet Újpest az erdélyi Csíkszentgyörgytől 
kapott. Az alkotás Újpest főterén áll. 
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Lazultak a szabályok, a fővárosban már a vendéglátó-
helyek kerthelyiségeibe is beülhetünk, és ha minden 
jól megy, júniustól beljebb is mehetünk. Május 18-ától, 
hétfőtől legalább már a teraszaikat visszakapták a fővá-
rosi vendéglátóhelyek. A nehéz napokat megélt újpesti 
éttermek ugrásra készen várták a lazítást a két hónapnyi 
kényszerszünet után, amelyet házhozszállítással próbáltak 
valahogy túlélni. Ott, ahol ezt meg lehetett tenni, mostanra 
„felfrissítették” a kerti bútorokat, rendbe tették a teraszo-

kat, kerthelyiségeket, azokat az előírásoknak megfelelően 
úgy rendezték be, hogy az asztalok egymástól legalább két 
méter távolságban lehessenek, és mindenhol gondoskod-
tak a kézfertőtlenítés lehetőségéről is. 

Az Újpesti Napló megkérdezte éttermekben mindenhol 
maszkokat viselnek a felszolgálók, és folyamatosan taka-
rítanak, fertőtlenítenek mindent, miközben arra várnak, 
hogy vidéki kollégáikat követve – várhatóan már júniustól 
– beljebb is fogadhassák a vendégeket. Segítség lehet 

számukra, hogy ameddig ezt nem tehetik meg, szeptem-
ber 1-jéig nem kell közterület-használati díjat fizetniük a 
közterületen működő terasz után. Ez a rendelet azonban 
nem mentesíti az üzemeltetőket a közterület-használati 
hozzájárulás beszerzésétől, vagyis a vendéglátó üzletek 
közterületen működő teraszai kizárólag az önkormányzat 
által megadott közterület-használati engedély birtokában 
nyithatóak meg Újpesten is. 

CSG

A budapestiek már a teraszon vannak

Megjöttek a nyugdíjasutalványok
Az ötezer forintos önkormányzati támogatást a járvány 
elmúltával minden nyugdíjas automatikusan megkapja, 
ha jövedelme nem több havi 410 ezer forintnál. 

Megérkeztek a Városházára az Újpest+ megbecsülés 
utalványok. A május elején módosított önkormányzati 
rendelet nyomán minden olyan szépkorú, akinek havi 
jövedelme nem több 410 ezer forintnál, ötezer forint ér-
tékű utalványt vehet át. A krumplis zsákok helyébe lépő 
támogatást nem kell külön kérvényezni, aki május elején 
szerepelt a nyugdíjbiztosító önkormányzat által lekért ki-
mutatásában, értesítést kap az átvétel módjáról és pon-
tos időpontjáról – hangsúlyozta a kerület polgármestere. 

Az utalványokat a kerület négy pontján lehet majd át-
venni, és első körben az újpesti piacon felhasználni. Hogy 
mikor, azt a következő napok, hetek döntik el, hiszen az 
első továbbra is az idős emberek egészsége, ám ahogy 
rendeződik valamennyire körülöttünk az élet, elindulhat 
az Újpest szinte minden nyugdíjasát, nagyjából 25 ezer 
embert érintő, az idősek méltó megbecsülését kifejezni 
hivatott program, amely mintegy 125 millió forintba kerül 
– mondta el az Újpesti Naplónak Déri Tibor.  

Kinyitott a Piac-Placc
Szellősebb térben, egymástól messzebb álló standokkal, 
maszkos árusokkal és vevőkkel, de újra működik a kerü-
let népszerű bolhapiaca. 

Bő két hónapnyi kényszerszünet után május 23-án, 
szombaton újra kinyitott a Piac-Placc. Újpest népsze-
rű bolhapiaca a szokott létszámmal, a szokott pezsgő 
hangulatban, de a koronavírus-járvány miatti korlá-
tozások miatt a korábbinál jóval nagyobb területen 
fogadta a látogatókat. Hogy ne legyen zsúfoltság, az 
árusok csak a Duna sétány egyik oldalán pakolhatták 
ki portékájukat a Szent István téren, de megnyitották 
számukra a piac előtti murvás parkolót is, így az asz-
talokat egymástól az előírt, biztonságos távolságban 
állíthatták fel. A kereskedők és a vásárlók nagy része 
fegyelmezetten betartotta az önkormányzati ajánlást, 
és viselte az előírt maszkot. 

Vírusirtás 
Május 22-én megindult Újpest forgalmas közterületeinek 
újabb fertőtlenítése. A szakemberek az újpesti piac előtti 
területen és az azt határoló utcákon kezdték el a járó-
felületek, utcabútorok permetezését, és mindent meg-
tisztítanak (korlátok, fogantyúk, szeméttárolók stb.), ami 
alkalmas lehet a vírus átadására. A  fertőtlenítés Újpest-
Városközpontban, az SZTK előtt, a Stop-Shop, illetve a 
Lóverseny tér üzletei előtt, valamint a Megyeri úti és a 
Külső-Szilágyi úti Spar áruháznál folytatódik, és két hét 
múlva megismétlik.

180 milliót spórolt a kerület
Az új eljárás nyomán olcsóbban épülhetnek meg a Kár-
olyi-tömb bérlakásai. Május 22-én lezárult az a meg-
ismételt közbeszerzési eljárás, amelyet a Károlyi István 
utca 25. szám alatt felépíteni tervezett önkormányzati 
bérlakásokra januárban írt ki a kerület új vezetése – je-
lentette be Déri Tibor polgármester. Az új városvezetés és 
képviselő-testület 2019-ben, közvetlenül az eredmény-
hirdetés előtt szüntette meg az akkori közbeszerzési 
eljárást, és döntött úgy, hogy ugyanazokkal a műszaki 
paraméterekkel, de új eljárást folytat le. 

Az első körben kis híján nyertes vállalkozó nettó 1,399 
milliárd forintért végezte volna el a munkát, míg az új 
eljárásban nyertes cég 1,219 millió forintért építi meg 
a bérlakásokat, azaz a városvezetés 180 millió forintot 
takarított meg a kerületnek – hangsúlyozta bejegyzésé-
ben Déri Tibor. 

120 millió maradt a kosárban
Papíron ugyan visszatérítendő, de a Megyeri Tigrisek 
szerint nekik megígérték, hogy nem kell visszafizetni azt 
a támogatást, amelyet a Bajza-iskola területén felépült 
tornacsarnokhoz kaptak az önkormányzat korábbi veze-
tésétől. 

Május végéig kell(ene) visszafizetnie a Megyeri Tigri-
sek Kosárlabda Klubnak azt a 120 millió forintot, amelyet 
a Bajza-iskola udvarán felépült tornacsarnokhoz kapott 
a kerület korábbi vezetésétől. A több mint 200 millió 
tao-forintból megvalósult beruházást az önkormány-
zat több részletben, összesen 320 forinttal segítette, a 
120 milliós tételt pedig visszatérítendő támogatásként 
adta a csarnok megépítésére létrehozott projektcégnek. 
A  sportklubnál ugyanakkor azt mondják, annak idején 
szóbeli ígéretet kaptak arra, hogy ezt a pénzt nem kell 
visszafizetniük, ezért azt támogatásként kezelik. Az Új-
pesti Napló kereste a Megyeri Tigriseket, hogy megtud-
ja, hogyan zajlott pontosan a szerződés aláírása, és kié 
most a csarnok (a szerződés szerint az önkormányzaté, 
ám a projektcég könyveiben is szerepel), de a klub nem 
szeretne a sajtón keresztül üzengetni, „hadszíntér lenni a 
politikai csatározásokban”, inkább tovább egyeztetne az 
önkormányzattal. A Városházán a fizetési határidő lejár-
táig nem nyilatkoznak.   CSG

Újpest: újratöltve



4  |   Ú J P E S T I  N A P L Ó   –  XIV. ÉVFOLYAM, 11. SZÁM, 2020. május 26.

K Ö Z T É R

Június 2-tól minden újpesti önkormányzati óvo-
da és bölcsőde kinyit, és minden igazolás és 
csoportlétszám-korlátozás nélkül, teljes kapa-
citással fogadja majd a gyerekeket – jelentette 
be Bedő Kata kultúráért, oktatásért, társadalmi 
kapcsolatokért és kommunikációért felelős al-
polgármester. Bár a nevelési év május 31-vel 
befejeződik, és innentől a „nyári üzemmód” 

következne, az intézmények idén nem a szoká-
sos ügyeleti rendben működnek majd, hanem 
mindenki számára nyitva maradnak, így lesz 
hova vinni a gyereket – hangsúlyozta a politi-
kus. Felhívta a szülők figyelmét arra is, hogy aki 
nyáron a kormány által a koronavírus-járvány 
miatt kockázatosnak tekintett országban nya-
ral, vagy egy háztartásban élő hozzátartozója 
ilyen országból érkezett haza, annak azzal kell 
számolnia, hogy gyermekét csak két hét házi 
karantén után tudja újra az intézménybe vinni. 

Az alpolgármester kiemelte azt is, hogy a 
tervezett és már közbeszerzésen futó nyári 

„Június végéig a bölcsődei, óvodai és szociális 
dolgozóink átlagosan 87.000 forintot kapnak, 
igény szerint jutalomként vagy Szép-kártyára. 
A nehéz gazdasági helyzetben is kiemelten 
fontosnak tartjuk a gondoskodást, és a Déri 
Tibor polgármester, valamint a teljes városve-
zetés által képviselt emberközpontú gondolko-
dást, így azon dolgozóink megbecsülését, akik 
áldozatos munkájukat jellemzően az átlagnál 
alacsonyabb bérszínvonalon végzik nap mint 

nap az újpestiekért” – mondta el Trippon Nor-
bert költségvetésért és projektmenedzsmen-
tért felelős alpolgármester. 

Nyáron mindösszesen 969 fő (538 óvodai, 
259 bölcsődei és 172 szociális dolgozó) kap ju-
talmat. A jutalmak elosztásáról az intézmények 
vezetői döntenek, hiszen ők azok, akik a legjob-
ban tudják értékelni munkatársaik mindennapi 
teljesítményét, munkáját. 

 UN

Június 15-ig marad a tantermen kívüli oktatás, június 
16-tól pedig már ottalvós táborok is szervezhetők. 

Június 15-ig, azaz az idei tanév végéig marad a tantermen kívüli oktatás, 
június 2-ától ugyanakkor engedélyezik a tanárok és a diákok oktatási célú 
találkozását, és ekkortól megváltozik a gyermekfelügyelet rendje is: már 
nemcsak egyes kijelölt intézményekben, hanem valamennyi iskolában meg 
kell szervezni az oda járó gyermekek felügyeletét, és a tanulókat minden-
féle igazolás nélkül fogadni kell. Ezt a rendet az iskoláknak június 26-áig 
kell fenntartani, úgy, hogy a gyerekeknek június 2-15. között elsősorban 
rendszerező, felzárkóztató, június 16-26. között pedig már a következő 
tanévre való felkészítő foglalkozásokat szerveznek, az alapvető járványügyi 
szabályok betartása mellett. Tanévzárót, ballagást és bizonyítványosztást is 
lehet tartani, de átgondoltan, kevesebb résztvevővel. Június 16-ától már a 
napközis és ottalvós gyermek- és ifjúsági táborok is megtarthatóak. 

Sikerült megmenteni
a Nyárindító+ jutalmat
A kormányzati elvonások és a koronavírus-járvány elleni védekezés 
magas költségei miatt az eredetileg tervezettnél szerényebb összeg-
gel, de mégis, nem kevesebb mint 100 millió forinttal Újpest Önkor-
mányzata megmentette a Nyárindító+ jutalmat.

Újpest óvodái, bölcsődéi nem zár-
nak be a nyáron, és a felújítási mun-
kákat is úgy ütemezik, hogy az in-
tézmények nyitva maradhassanak.

Félig nyitva
az iskolák ajtaja

felújításokat (ablak-, burkolat-, padlózatcserék) 
úgy szervezik majd, hogy ne kelljen az ovikat, 
bölcsiket bezárni, csak a csoportokat átmene-
tileg átszervezni. Így előfordulhat, hogy a gyer-
mekekre nem az ismert és megszokott peda-
gógus, gondozó vagy dajka, hanem egy másik 
szakembercsapat felügyel majd. Az esetleges 
változásról az intézményvezetők természe-
tesen időben tájékoztatni fogják a szülőket – 
hangsúlyozta az alpolgármester. A  felújítások 
ütemterve hamarosan elkészül, és azt a szülők 
is megismerik majd, hogy tervezni tudjanak – 
mondta el korábban Déri Tibor polgármester, 
hozzátéve, a mostani helyzet rugalmasságot 
kíván az óvodai, bölcsődei dolgozóktól is, akik 
eddig is hősiesen állták a sarat, most pedig va-
lószínűleg nem mehetnek majd el tömegesen 
nyári szabadságra. 

CSG

Lesz hova vinni a gyereket

Június 2-tól minden 
újpesti önkormányzati 
óvoda és bölcsőde kinyit, 
jelentette be Bedő Kata 
alpolgármester

Váralja vár. Újpest idén is megszervezi a nehéz szociális hely-
zetben lévő általános iskolásai nyári táborát, amelynek minden 
költségét az önkormányzat állja. A gyerekeket külön autóbuszok 
hozzák-viszik, tízfős, felújított kőházakban szállásolják el őket, és 
napi négy étkezést (reggeli, ebéd, uzsonna, vacsora) biztosítanak 
számukra. A táborvezető, ahogy évek óta, idén is Pál Lászlóné, a 
Lázár Ervin Általános Iskola intézményvezetője lesz, akinek mun-
káját az önkormányzat által megbízott pedagógusok segítik. Az 
ötéjszakás tábor idén június 27-től július 2-ig tart, a helyszíne 
pedig a Váraljai Ifjúsági Tábor lesz.  
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Dr. Szabó Gáborral, a Pénzügyi és Költ-
ségvetési Bizottság elnökével a járvány 
gazdasági következményeiről, a kormány 
által elvont százmilliókról és az „újpesti 
falu” lokálpatriotizmusáról beszélgettünk. 

Mióta él Újpesten, mi köti a kerülethez?
1973-ban, egyéves koromban költöztünk a szüleimmel 
a Pozsonyi úti lakótelepre. Egy 9. emeleti panellakás-
ban nőttem fel, ahonnan „pazar” kilátás nyílt a villa-
mosremízre és az előtte lévő Shell benzinkútra. Abban 
az időben még a 14-es villamos is ott fordult vissza a 
Visegrádi utca felé, és a Chinoin műszakváltó kürtjei is 
naponta háromszor szólaltak meg, hogy „megfelelő” 
legyen a zajszint. A kötődéseim már akkor is az emberi 
kapcsolataim révén alakultak ki. Gyermekkoromban a 
srácokkal a játszótéren, akikkel együtt fociztam, úgy 
alakult ki a lokálpatrióta érzés: nemcsak te ismered a 
legjobb fagyist, hanem ő is megismer téged. Ma már 
nem kérdés, kit hívok fel, ha szakira van szükségem, 
vagy szeretnék egy kiváló Jókai-bablevest enni. Ez az 
emberi oldala az Újpesthez való kötődésemnek, de a 
Népszigetet és az újpesti Duna-partot is nagyon meg-
szerettem az elmúlt évtizedek alatt.

Mivel foglalkozik, amikor nem Újpesttel? Mi a 
civil foglalkozása?

Végzettségem szerint közgazdász és jogász vagyok, 
ügyvédi irodában dolgozom, polgári és céges jogi ügyek-
kel foglalkozom.

Mikor és miért kezdett el közélettel foglalkozni?
2001-ben csatlakoztam az MSZP-hez, akkortájt a 

Nestlé marketingcsapatában dolgoztam, és szerettem 
volna segíteni a párt kommunikációjában, amely har-
matgyenge volt.

Mit tekint a legfontosabb célkitűzéseinek ebben 
a ciklusban?

A választókörzetemben megismerni az embereket, 
hogy egyrészt elmondják nekem, milyen problémák fog-
lalkoztatják őket, másrészt ezekre a felvetésekre az ön-
kormányzati költségvetés engedte lehetőségeken belül 
megoldást is találni.

Mit tekint a 2019. októbere óta eltelt időszak 
legfontosabb eredményének?

Jól működik az Újpesti Városháza és intézményrend-
szere, lassan minden pozícióba megfelelő szakember 
került. Emberibb lett a hangulat az újpesti közéletben, 
a felvetődött problémákhoz nem erővel viszonyul a vá-
rosvezetés, hanem a humánus megoldás lett a rende-
zőelv és a megközelítés. 

Ön a Pénzügyi és Költségvetési Bizottság el-
nöke. Hogyan látja a kerület pénzügyi, gazdasági 
helyzetét jelenleg, meg lehet már vonni a járvány 
financiális mérlegét?

Nem szorosan a járványhoz kötődik ugyan, azonban 
a Fidesz-kormány az elbukott önkormányzati választá-
sok miatt próbálja ellehetetleníteni az önkormányzatok 
működését a források folyamatos elvonásával. Az idei 
költségvetésben 240 millió forint gépjárműadó bevétel-

lel számoltunk, amelynek búcsút inthetünk. Az idegen-
forgalmi adó felfüggesztése is mínusz 80 millió forintot 
jelent. A vírus miatt bezárt Tarzan-park, Piac-Placc, 
vagy a fizetős rendezvények elmaradása miatt további 
150 millió forint a kiesés. A mélyülő gazdasági válság 
következtében akár egymilliárdos adóbevétel-elmara-
dás is lehet, az egyéb helyi adók nem teljesülése kö-
vetkeztében. Ugyanakkor a járvány egyre nagyobb terhet 
is ró a városvezetésre, mert mi segíteni szeretnénk az 
újpestieknek: eddig közel 100 millió forintot költöttünk 
maszkokra, fertőtlenítőszerekre vagy például óvodai 
fertőtlenítésekre. A  25 ezer szépkorú támogatására 5 
ezer forint értékű vásárlási utalvánnyal összességében 
125 millió forintot fordítunk. A fenti tételekkel együtt a 
koronavírus és a Fidesz önkormányzatok kivéreztetésére 
irányuló hadjáratának költsége akár a kétmilliárd forintot 
is elérheti Újpesten 

Mit szeret a legjobban Újpesten, és mi az, amin 
a leginkább változtatna?

Annak ellenére, hogy Újpest egy 100 ezres nagyvá-
ros, mégis olyan, mint egy kis falu: lépten-nyomon ba-
rátokba, ismerősökbe futok bele Újpesten. Ha tudnék 
változtatni, akkor az emberi közönyt és a rosszindula-
tot törölném ki a tudatokból, úgy talán egy boldogabb 
világban élhetnénk.  

„A kormány ki akarja véreztetni 
az önkormányzatokat”
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Újpest fejlesztéseinek 
irányait célszerű újragondolni, 
újrafogalmazni. 
2015 szeptemberében léptek hatályba a IV. kerület ha-
tályos fejlesztési dokumentumai, a Településfejlesztési 
Koncepció (Újpest2030 TFK) és az Integrált Település-
fejlesztési Stratégia (Újpest2020 ITS). Az ITS-ben foglal-
takat az Önkormányzat lehetőségeihez mérten folyama-
tosan valósította meg az azóta eltelt időszakban. Az ITS 
időbeli hatálya ez évben lejár, a fejlesztések folyamatos 
koordinálása érdekében a folytonosság biztosítására 
szükséges az elkövetkezendő új hétéves ciklusra a fej-
lesztési irányok meghatározása. A 2019. október 13-i 
önkormányzati képviselők és polgármesterek választása 
után az új képviselő-testületi többség és a polgármester 
elképzelése szerint Újpest fejlesztéseinek irányait célsze-
rű újragondolni, újrafogalmazni. 

A jelenleg megvalósuló „Újpest kapuja térségmegújí-
tási és városrehabilitációs projekt”-tel kapcsolatban is 
felmerült az ITS-ben a pontosítás igénye. Fentiek alapján 
határozott úgy Újpest Önkormányzatának képviselő-tes-
tülete, hogy a szükséges terveztetést, véleményeztetést 
meg kell indítani ez évben. Ehhez szükséges az előző 

tervezés során elkészült helyzetfeltáró, -elemző és -érté-
kelő munkarészek aktualizálása, az új középtávú (illetve 
szükség szerint hosszútávú) fejlesztési ciklus irányainak, 
a céloknak a meghatározása, mely alapján az új, Újpest 
2027 ITS el fog készülni, végül a célok és az új ITS-ben 
foglaltak alapján a hatályos TFK-ban foglaltak szükséges 
módosítása is elkészül. A tervezés célja elsősorban a kö-
vetkező hét évre, középtávra meghatározni a kerület fej-
lesztési irányait, lehetőségeit a változó kerületi, fővárosi, 
országos és uniós fejlesztéspolitikákhoz igazodva, és a 
középtávú célok meghatározását követően a hosszútávú 
fejlesztési koncepcióban szükségessé váló módosítások 
átvezetése. A fejlesztési dokumentumok tartalma az 
ujpest.hu-ra felkerült dokumentumból részletesebben is 
megismerhető. 

Felhívás a partnerségi
részvételre  
Újpest polgármestere, Déri Tibor kéri az érintett partne-
reket, hogy tegyék meg javaslataikat és észrevételeiket a 
településfejlesztési koncepcióról, az integrált településfej-
lesztési stratégiáról és a településrendezési eszközökről. 
A visszajelzések alapján elkészített és véleményeztetésre 

bocsájtott dokumentumokkal kapcsolatban a későbbiek-
ben lesz lehetőségük véleményt nyilvánítani, további ész-
revételeket tenni. A terület hatályos településfejlesztési do-
kumentumai, valamint településrendezési tervei az ujpest.
hu/hivatal_hirdetmenyek címen megtalálhatóak. A jelent-
kezéseket, véleményeket 2020. május 15. és 2020. jú-
nius 15. között várják. E-mail: foepitesz.iroda@ujpest.hu 
Postacím: 1041 Budapest István út 15. Főépítészi Iroda 
Bővebb információk, aktuális érdekességek a Főépítészi 
Iroda honlapján: ujpest.hu/hivatal_iroda/182/105 

Lakossági fórum 
Az előzetes munkafázisban, a partnerség keretében la-
kossági fórumot kell tartani. Sajnálatos módon, ebben 
a veszélyhelyzeti időszakban egyelőre nincs lehetőség 
lakossági fórum rendezésére. Később sor fog kerülni 
rá, az időpontról és a helyszínről értesítési formában 
tájékoztatást kap majd a lakosság. Az új fejlesztési do-
kumentumok kidolgozása az elkövetkező hónapokban, 
előreláthatólag 2020 második félévének elejére megtör-
ténik, ezt követőn kerül sor a dokumentumok széleskörű 
társadalmi véleményeztetésére. A jóváhagyás ez év vé-
gére várható.   

Indul az újpesti településfejlesztési 
koncepciók véleményeztetése 

A Szilas Sportpark TÉR-KÖZ pályázat 
keretében történő továbbfejlesztésével 
gondolja újra az úgynevezett Multisport 
Bázis megvalósítását Újpest Önkor-
mányzata. 

A helyszíni bejáráson részt vett Déri Tibor polgármester, 
Trippon Norbert költségvetésért és projektmenedzsmen-
tért felelős alpolgármester, Molnár Tibor és Szecsődi 
Tamás önkormányzati képviselők és a Városüzemeltetési 
Főosztály munkatársai. A korábbi meglehetősen eltúlzott, 
bőven 300 millió forintot is meghaladó fejlesztési elkép-
zeléssel szemben egy fenntarthatóbb, jóval ésszerűbb 
koncepció körvonalazódik, mely a jelenlegi sporteszközök 
bővítését és a szabad hozzáférés lehetőségét is jelenti a 
sportolni szerető újpestiek számára.

Szecsődi Tamás önkormányzati képviselő javaslata 
alapján az Erdősor utcai CBA-nál található zebra biz-
tonságosabbá tételének ügyében is egyeztetés történt, 
hiszen az Erdősor utcában található kanyar miatt az 

átkelőhely az autósok, biciklisek és természetesen a 
gyalogosok számára is nehezen belátható. A Városüze-
meltetési Főosztály felveszi a kapcsolatot a Fővárosi 
Önkormányzattal, mely hatáskörrel rendelkezik ebben a 
kérdésben.

A fejlesztési bejárások keretében Molnár Tibor ön-
kormányzati képviselő javaslatára felmérték a körze-
tében új, kulturált parkolóhelyek létesítésének lehető-
ségét. 

Az utolsó állomás Farkas István önkormányzati képvi-
selővel a Pozsonyi úti lakótelep és a Berda József utca 
környékén volt, ahol szóba került többek között a Bene 
Ferenc Általános Iskola előtti terület lerobbant állapo-
ta, illetve a szükséges gyalogos-átkelőhely kiépítése a 
Pozsonyi utcai Shell benzinkútnál. Ez utóbbi a Fővárosi 
Önkormányzathoz tartozik, ugyanakkor a BKK Zrt. 
tájékoztatása szerint is indokolt a zebra kiépítése, melyet 
kezdeményezni fognak a Budapest Közút Zrt-nél. Az 
Újpesti Önkormányzat akár pénzügyileg is támogatná a 
gyalogos-átkelőhely megvalósítását.  

Tovább folytatódtak a fejlesztési 
bejárások Újpesten
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A Család- és Gyermekjóléti Központban az el-
múlt két és fél hónapban sem állt le az élet. 
Csomortány Judit egységvezető elmondása 
szerint a márciusban kihirdetett veszélyhelyzet 
sok új feladatot rótt rájuk, új kihívásokkal kellett 
szembesülniük.

Sok olyan családdal kerültek kapcsolatba, 
akik rendkívül kilátástalan helyzetbe sodród-
tak. Rengeteg munkahely szűnt meg, és sokak 
számára a megélhetéssel együtt a lakhatás is 
bizonytalanná vált, a rezsit és a csekkeket sem 
tudják fizetni. Számukra a fizetési moratóri-
um is csak átmeneti megoldás, hangsúlyozza 
Csomortány Judit, hiszen ezzel csak elhalasztják 
a csekkfizetési kötelezettséget. 

Azok a családok, akik ilyen adósságspirálba 
kerülnek, nem tudnak kitörni segítség nélkül. 
A Család- és Gyermekjóléti Központ jogászai 
többek közt jogi tanácsadást biztosítanak a 
munkahely megszűnése miatti jogi vitákban – 
elektronikus és telefonos formában, vagy akár 
személyesen, a járványügyi szabályok betartá-
sa mellett. A hátralék-, illetve adósságkezelési 
munkacsoport is folyamatosan biztosítja a szol-
gáltatást a bajba jutott ügyfelek számára. 

Mások a kórházból hazaküldött, magate-
hetetlen hozzátartozóik ellátása miatt kerültek 
szinte megoldhatatlan helyzetbe. A családsegítő 
munkatársai az Őszi Fény Integrált Gondozási 
Központtól kértek és kaptak segítséget a házi 
segítségnyújtás, illetve az idősellátás egyéb 
lehetőségeinek biztosításához. Az otthonukat 
elhagyni nem tudó vagy akaró idősek bevásár-
lását is a Központ munkatársai intézték – közel 
20 fővel.

 Nagy kihívás volt az online tanulás beve-
zetése is, hiszen sok családnál hiányoznak a 
szükséges informatikai eszközök, ahol pedig 
a szülők nem engedhették meg, hogy home 
office-ból dolgozzanak, ott a gyerekek moti-
válása és a napirendjük kialakítása jelentett 
komoly nehézséget. A Központ munkatársai 
– az óvodai és iskolai szociális segítő kollé-
gák közreműködésével – az iskolák jelzései 
alapján egyenként keresték meg a segítségre 
szoruló gyerekeket és szüleiket. Azok, akik 
semmilyen formában nem tudták megoldani 
az otthoni online tanulást, használatba vehet-
ték a Család- és Gyermekjóléti Központban 
külön erre a célra beállított számítógépet, 

természetesen a megfelelő járványügyi elő-
írások betartásával.

Az önkormányzat és az állam keretei szűkö-
sek, ezért, ahogy azt Csomortány Judit külön 
kiemeli, a civil szervezetek és a magánszemé-
lyek önzetlen segítsége is sokat jelent. Fontos 
együttműködő partner a TündérPakk Alapítvány, 
akik a babaágytól az elektronikus eszközökön 
át a tartós élelmiszerig sokféle adomány ösz-
szegyűjtésében és szétosztásában segéd-
keztek. Akadt olyan gyerek, akinek laptopot 
adományoztak, és előfordult olyan is, hogy egy 
hármasikreit egyedül nevelő édesanyának tortát 
készítettek a gyerekek születésnapjára.

A Go-Go Hami Büfé és az ő nagylelkű kezde-
ményezésükhöz nyersanyaggal hozzájáruló új-
pesti piac árusai is élen jártak a segítségnyújtás-
ban: közösen vállalták, hogy minden szombaton 
200 fő számára melegételt biztosítanak. A  se-
gítségre szorulókat a Család- és Gyermekjóléti 

A járványhelyzet Újpest szociális intézményeit is próbára tette. Cso-
mor tány Judittal, a Család- és Gyermekjóléti Központ szakmai egység-
vezetőjével beszélgettünk.

Központ gyűjtötte össze a saját „ügyfélköréből”. 
Emellett elindult a „Fogadj örökbe egy családot” 
Facebook-oldal, ahol olyan újpesti lakosok jelent-
keztek, akik vállalták, hogy krízishelyzetbe került 
újpesti családok számára tartós élelmiszereket 
vásárolnak, amelyeket szintúgy a családsegítők 
juttattak el a címzettekhez. Az ehhez hasonló 
kezdeményezéseket, felajánlásokat a Központ 
a továbbiakban is szívesen fogadja a rászoruló 
újpesti családok megsegítése érdekében. 

A sajtóban olvasható híreket a családon be-
lüli erőszakhoz köthető esetek növekedéséről 
Központ munkatársainak tapasztalatai is meg-
erősítik. Mind a párkapcsolati erőszakkal, mind 
a gyerekek bántalmazásával vagy elhanyagolá-
sával kapcsolatban sokkal több jelzés érkezett a 
Központba az elmúlt két és fél hónapban, mint 
tavaly a teljes első félévben. 

A családsegítőknek a súlyos esetekben 
kezdeményezniük kell a hatósági intézkedést, 
sokszor azonban családterápia, pszichológiai 
tanácsadás vagy párkapcsolati, illetve – szülő és 
kamasz kapcsolatának elmérgesedése esetén – 
a kamaszmediáció is lehet megoldás. Ha súlyos 
bántalmazás történik, és a bántalmazott keresi 
meg az Intézményt, akkor a Központ munkatár-
sai az úgy nevezett védett házba történő eljutás-
ban segíthetnek – erre a járványhelyzet alatt is 
akadt példa.

„Nagyon sokszor úgy aposztrofálják a Csa-
lád- és Gyermekjóléti Központot mint a gyámha-
tóság előszobáját, ebből mi szeretnénk kitörni” 
– mondja Csomortány Judit. Szerinte a Központ 
által nyújtott sokféle szolgáltatással pont ezeket 
az eljárásokat lehet megelőzni. Ha az adóssággal 
küzdő, munkanélkülivé váló, vagy gyereknevelé-
si problémákkal szembesülő rászoruló időben 
keresi fel őket, és igénybe veszi a segítséget, 
akkor elkerülhetőek a hatósági intézkedések.

BS

A Család- és 
Gyermekjóléti 
Központ

A Család- és Gyermekjóléti Központ feladatai: együttműködni a 
családoknál, illetve az egyedül élő személyeknél, időseknél fel-
merülő megélhetési, szociális, életvezetési és mentálhigiénés 
problémák, krízishelyzetek megoldásában, vagy az érintett felek 
önkéntes megkeresése vagy a hatóságok intézkedése nyomán. 
Ingyenes szolgáltatásaik közt megtalálható többek közt: pszicho-
lógiai tanácsadás, családkonzultáció, családterápia, mediációs 
eljárás, resztoratív (jóvátételi) eljárás, fejlesztő pedagógiai ta-
nácsadás, óvodai és iskolai szociális segítő tevékenység, jogi 
tanácsadás, hátralékkezelési tanácsadás, utcai és lakótelepi szo-
ciális munka stb. Jelenleg 45 fővel működnek, és éves szinten 
3-3500 emberrel foglalkoznak.

Kríziskezelés járvány idején 

Cso mor tány Judit  
a Család- és Gyermek-
jóléti Központ szakmai 
egységvezetője
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Majdnem 300 koronavírustesztet (PCR-
tesztet) kapott Újpest abból az ötezres cso-
magból, amelyet Budapest vezetése ado-
mányából vásárolt meg, és a kerületek közt 
lakosságszám-arányosan osztott szét. A vizs-
gálatokat azoknál végzik el, akik a humánmi-
niszter rendelete nyomán egyelőre csak nega-
tív teszteredménnyel a kezükben kerülhetnek 
be valamelyik a szakrendelésre. 

Helyben tesztelnek
Ilyenből már csak nagyon kevés van, jellem-
zően a gasztroenterológia, a szájsebészet, na-
gyon ritka esetben egy fogorvos kérhet negatív 
PCR-tesztet – mondta el az Újpest Médiának az 
Újpesti Szakorvosi Rendelőintézet igazgatója. 
Ungár Klára lapunknak hangsúlyozta azt is, csak 
annak kell ilyen tesztet készíttetnie, akitől az 
orvos ezt kéri. A szakemberek helyben, azaz az 
SZTK-ban, egy elkülönített helyiségben veszik le 
a mintát, amelyet egy fővárossal leszerződött la-
boratóriumban elemeznek, az eredmény pedig 
a levételtől számított második napon kerülhet a 
beteg, illetve a beutaló szakorvos kezébe. 

Rendben rendelnek
A tesztre már csak nagyon kevés esetben van 
szükség, miközben az SZTK-ban szép lassan 
visszaáll a régi rend. Június 1-jéig gyakorlatilag 
az összes rendelés megnyílik, utoljára – várha-

tóan a hónap elején – a mozgásrehabilitáció, 
tartósan valószínűleg csak az alig látogatott 
nephrológia, valamint az onkológiai utógondo-
zás szünetelhet majd – mondta el Ungár Klára. 
Lapzártakor, május 25-én még az a rendelet van 
érvényben, hogy ha valaki a rendelőbe készül, 
annak először egy virtuális, azaz telefonos kon-
zultációt kell lefolytatnia a szakorvossal, aki, ha 
tud, telefonos tanácsokkal, gyógyszerfelírással 
segít, és csak a legszükségesebb esetben ren-
deli be a beteget. 

Engedelmes betegek
A szakemberek továbbra is azt kérik, aki 
időpontra jön, legfeljebb 5-10 perccel előbb 
érkezzék, ha lehet, kísérő nélkül. A szakren-
delőbe és a fogászati rendelésekre továbbra 
is egy egészségügyi kockázatbecslő ellenőrző 
ponton áthaladva lehet belépni, az épületben 
változatlanul kötelező a maszk viselése és 
a másfél méteres távolság megtartása. Az 
újpestiek továbbra is igénybe vehetik az EFI 
Facebook-oldalán követhető online tornát. 

Nesze neked, meleg
És még egy jó hír azoknak, akik kénytelenek 
az SZTK-ba menni. Üzemkész állapotban 
várják az indítást azok a klímaberendezések, 
amelyeket az Egészséges Budapest Program 
és az önkormányzat támogatásával kapott az 
SZTK – mondta el az Újpest Médiának a pro-
jektért felelős szakember. A berendezéseket 
a koronavírusos időszak miatt egyelőre nem 
kapcsolják be, de amint csökken a rizikó, 
üzembe helyezik a 220 millió forintos rend-
szert, amely nemcsak hűteni, de a hidegebb 
napokban fűteni is képes lesz, ráadásul gaz-
daságosabban, mint a gázkazán – tette hozzá 
Medve Regina. 

Fejlesztett emelet
A klímabeépítésen túl további fejlesztések is 
várhatóak – mondta el Ungár Klára. Beépül 
végre a 7. emelet, amelynek egyik felében az 
egyéni és kiscsoportos terápiát segítő torna-
termek lesznek, a másik felére pedig a bővülő 
fizioterápia költözhet. Annak helyére pedig a 
tüdőgyógyászat kerülhet, ahol olyan kezelése-
ket is végezhetnek majd a szakemberek, ame-
lyekre eddig hely- és eszközhiány miatt nem 
volt lehetőség. De nemcsak a vizsgálati és ke-
zelési helyek bővülhetnek, hanem a rendelési 
idők is, lesz például szájsebészet péntek dél-
után, és ez a cél a traumatológián is – hang-
súlyozta az SZTK vezetője, aki emlékeztetett 
arra is: a járvány szelídülésével végre a 65 év 
feletti orvosok is visszatérhetnek a munkába.

CSG

Még tart a maszkabál 
az SZTK-ban
Már egyre kevesebb szakrendelésen, de (lapzártánkkor) néhány helyen még kellhet nega-
tív koronavírusteszt az újpesti SZTK-ban, ahova szép lassan visszatér az élet. A maszk és 
a távolságtartás még kötelező a rendelőben, amely működő klímákkal és fejlesztésekkel 
fogadja a nyarat.  
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– Pelikán, rendeletünk hatályba lépése óta eltelt 
néhány nap, jelentést kérek!

– Virág elvtárs, jelentem, nagy baj van!
– Pelikán! Mi nem azért neveztük ki a Fővárosi Ki-

járási Enyhítéseket Felügyelő Bizottság élére, hogy 
nyavalyogjon, hanem, hogy betartassa a védelmi 
rendelkezéseket!

– Éppen ezzel van a baj, Virág elvtárs!
– Mi a baj?
– Hát itt vannak mindjárt a strandok. Hogy lehet 

azt betartatni, hogy az emberek egymástól másfél 
méteres távolságban úszkáljanak? Ez utoljára csak 
a Bástya elvtársnak sikerült a Palatinuson, de neki is 
csak addig, míg be nem engedtem a kint várakozó 
tömeget.

– Az súlyos hiba volt, Pelikán!
– Le is tetszettek csukatni miatta…

– Spongyát rá, Pelikán! Ahol vágják a fát, ott hul-
lik a forgács.

– Értem. Illetve, nem értem. A strandon hol vág-
nak fát?

– Ezen most nem nyitok vitát, elvtársam! Mi van 
még?

– Hát itt van mindjárt ez a vendéglátásügy is.
– Ezzel mi a baja? Megnyitottuk a kerthelyisége-

ket.
– Az jó, de hogyan fogják a pincérek másfél mé-

terről felszolgálni az ételeket? Péklapáttal? Vagy 
„nesze, kapd el!” odadobják a vendégnek?

– Hát mindent én oldjak meg, Pelikán? Majd 
odatolják egy kiskocsin a vendég közelébe, a pincér 
hátralép, a vendég meg elviszi.

– És ha a vendég fizetés nélkül elszalad?
– Majd utánafutnak!
– Jól van, fussanak, de minek, ha másfél méter-

nél közelebb nem futhatnak hozzájuk?
– Majd megoldják! Találékony nép a miénk…

– Én is ettől félek. De az is gondot fog okozni, ha 
megnyílnak a belső helyiségek az éttermekben.

– Akkor mi lesz a gond, Pelikán?
– Virág elvtárs! Próbált már a Virág elvtárs száj-

maszkban enni vagy inni?
– Pelikán!!!
– Jó, jó, gondolom evéshez, iváshoz majd leve-

hetik. De a játszóterekkel is van egy kis probléma.
– Micsoda?
– Virág elvtárs! Másfél méteres távolságot be-

tartva álljanak sorba a gyerekek a csúszdáknál, a 
hintáknál, a homokozókban?

– Igen! Majd megtanulnak sorba állni. Nem árt 
az…

– Erre tanítsuk meg a gyerekeinket szép új vilá-
gunk hajnalán?

– Nem fog megártani nekik ez az ismeret, Peli-
kán! Vannak dolgok, amiket nem lehet elég korán 
megtanulni…

EJ

Virág és Pelikán

Barátaim, rohan az idő, de nem esemény-
telenül, úgyhogy engedjétek meg, hogy 
ismét beszámoljak az elmúlt két hét ese-
ményeiről.

Az országgyűlés a megfelelő higiéniai fel-
tételek mellett továbbra is megtartja üléseit. 
Az elmúlt két hétben vezérszónok voltam 
több törvényjavaslat kapcsán is, melyek kö-
zül a Budapest-Belgrád vasútvonal és a kü-
lönleges gazdasági övezetek vitáját érdemes 
kiemelni. Mindezek mellett napirend előtti 
felszólalásra is jelentkeztem, ahol az ország 
gazdasági helyzetét értékeltem, különös te-
kintettel a munkanélküliség kérdésére. Ezek 
a felszólalások megtekinthetőek a hivatalos 
Facebook-oldalamon.

A Költségvetési Bizottság háromszor is 
ülésezett – pontosabban ülésezett volna –, 
ugyanis a kormánypárti többség a ciklus 
alatt már több mint egy tucatszor maradt tá-
vol az üléstől, határozatképtelenné téve ezzel 
a Bizottságot. Éppen ezért elhatároztam, 
hogy a Bizottság elnökeként minden hétre 
összehívom azt, hiszen a kormánypárti 
tagoknak és Varga Mihálynak is törvényi 
kötelessége megjelenni és közreműködni a 
munkában.

A legutóbbi számban ígéretet tettem, 
hogy folytatjuk a DK maszkosztási akcióját, 

így az elmúlt két hétben több helyszínen is 
találkozhattatok velünk Újpest különböző 
pontjain, amikor Czinke Sára, Rácz Norbert, 

Altfatter Adalbert, dr. Szabó Gábor, Farkas 
István önkormányzati képviselők és sok el-
nyűhetetlen aktivistánk társaságában igye-
keztünk segíteni napsütésben és esőben 

Képviselői napló
egyaránt. Örömmel jelenthetem, hogy a 
Demokratikus Koalíció további maszkokat 
szerzett saját költségen, így nem állunk le, 
hanem a következő napokban is lesznek 
kitelepülések, melyek helyszínéről és idő-
pontjáról természetesen majd tájékoztatlak 
Benneteket. 

A hónap végéhez közelítve ismét meg-
rendeztük a szokásos Európa Klub elne-
vezésű rendezvényünket, ahol ezúttal dr. 
Dávid Ferencet, a DK gazdasági szakértő-
jét láttam „vendégül”, sajnos egyelőre csak 
online formában. Véleményem szerint egy 
nagyon jó hangulatú beszélgetést láthattak 
az élő közvetítés nézői, ahol a jelenlegi, 
roppant összetett gazdasági helyzetről egy 
átfogó képet igyekeztünk adni. 

Végezetül pedig nagyon fontos, hogy a 
fogadóóra intézményét nem szüntettük 
meg, csupán igyekszünk átalakítani, és a 
személyes érintkezéseket minimalizálni. 
Jelentkezni a +3620 383 4549-es tele-
fonszámon és a kepviselo@varju.hu e-mail 
címen tudtok. Én személy szerint mindig 
jobban szeretek személyesen kommuni-
kálni, de most ilyen áldozatokat kell hozni 
Mindenki egészsége érdekében. 

Vigyázzatok Magatokra, vigyázzunk Egy-
másra!

VARJU LÁSZLÓ képviselő,

 11. sz. országgyűlési egyéni választókerület, 

Budapest
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Bánat, öröm, dac, elhallgatás és felelősségér-
zet – ezek a viszonyulások hullámzottak végig 
Újpest és Trianon kapcsolatában az elmúlt száz 
esztendőben. A békediktátum 1920-as aláírása 
és 1921-es törvénybe iktatása a Nagy-Magyar-
ország szintjén is jelentős ipari központnak szá-
mító Újpestet is érzékenyen érintette, és nem 
csak gazdasági szempontból.

Érdekes adat, hogy 1920 májusában a 
Független Tót Párt az Újpesten élő szlovákság 
nevében egy nagyszabású tömeggyűlésen nyil-
vánította ki, hogy elítéli a békeszerződést és a 
Felvidék cseh megszállását, illetve Csehszlo-
vákia létrehozását. A politikai erő a szlovákok 
önrendelkezéséért szállt síkra, és azt követelte, 
hogy ők dönthessenek róla, melyik országhoz 
szeretnének tartozni. E vágyuknak nyilatkozat-
ban adtak hangot, melyben többek közt így 
fogalmaztak:

„A békeszerződést illetőleg annak az ország-
határokra vonatkozó intézkedéseit (…) végle-
geseknek el nem ismeri, azok ellen ősi nemzeti 
érzéseinek és az ezeréves őshazájuk iránti hű 
szeretet és gyermeki ragaszkodásnak egész 
erejével tiltakozik.”

A városban – az ország többi részéhez ha-
sonlóan – a Horthy-korszak alatt rendszeresek 
voltak a revíziós gyűlések, a Trianon-meg-
emlékezések és a politikai pártok jelöltjeinek 
programjából itt sem hiányozhatott az elcsatolt 
területek visszaszerzésének igénye. 1931-ben 
a település Pesterzsébettel, Kispesttel, Rákos-
palotával és Budafokkal együtt táviratot intézett 
a Népszövetséghez, melyben közösen kérték a 
békeszerződés felülvizsgálatát.

A revíziós gondolat jegyében Újpesten is fel-
merült az igény, hogy a város lakói az ország-
zászló-mozgalomhoz csatlakozva egy ilyen 
emlékművel fejezzék ki a nemzeti gyászt és 
az igazságtalan döntés valamikori eltörlésébe 
vetett hitüket. Az 1934 áprilisában felmerült 
ötlet megvalósítása azonban nehezen haladt: 
az augusztus 20-ára tervezett avatásra a 

közadakozás lassú lefolyása miatt végül csak 
1935. május 25-én, a hősök napi ünnepség 
keretében került sor. Az avatóbeszédet maga 
az országzászló-mozgalom atyja és az irre-
denta gondolat egyik fő támogatója, Urmánczy 
Nándor mondta.

A lépcsőzetes talapzaton álló, kettős kereszt-
tel és kétalakos szoborkompozícióval díszített 
műalkotás a Bajza utca és a Leiningen utca 
közötti egykori Hősök ligetében lelt otthonra. 
A település civil életében is meghatározó sze-
repe volt: ünnepségek és gyűlések színhelyéül 

szolgált, 1935. június 23-ától pedig minden 
vasárnap 12 és 13 óra között havi váltásban 
álltak zenés őrséget lábánál a cserkészek, a 
leventék és a Frontharcos Szövetség tagjai.

A trianoni tragédia újabb képzőművésze-
ti kifejezését 1937-ben állította föl a város az 

akkori Ferenc József téren: a Magyar fájdalom 
(vagy Anyai fájdalom) szobrát Kocsis Andor 
szobrászművész ingyen ajánlotta föl Újpest-
nek (önzetlenségét a városvezetés októberben 
200 pengővel honorálta). A gyermekét szorító 
nőalak talapzatára Vörösmarty Mihály Az élő 
szobor című költeményének utolsó versszakát 
vésték.

A leglátványosabb, mégis a lakosokat egy-
ségbe kovácsoló reménység kifejeződése volt a 
városban. Az 1938. november 2-ai első bécsi 
döntés előtt jó egy hónappal, amikor már vár-
ható volt, hogy a Felvidék, vagy annak legalább 
egy része hazatér, szeptember 29-én este Új-
pesten többtízezres tömeg gyűlt össze:

„A Városháza körüli térségen, az összes tár-
sadalmi egyesületek, a gyárak munkásai, az 
iparosság és a kereskedőtársadalom helyezke-
dett el. A különböző küldöttségek lampionokkal, 
zászlókkal és fáklyákkal vonultak fel.”

A sok szónok közül talán Rákossy Zoltán pol-
gári iskolai igazgató szavai fejezték ki legjob-
ban, mit érzett akkor a város lakossága, amely 
határozati javaslatot fogadott el arról, hogy fel-
szabadítja „elnyomott felvidéki testvéreinket a 
(…) cseh zsarnokság alól”:

„Ebben az órában egyek vagyunk, mert egyet 
akarunk. Az örökérvényű erkölcsi igazságok jo-
gán kérjük, kiáltjuk és követeljük vissza a Fel-
vidéket.”

A Magyar Országos Tudósító beszámolója 
külön kiemeli, hogy a döntőbíráskodásban ját-
szott szerepéért ezen a napon keresztelték át a 
Tavasz utcát Mussolini utcára.

November 16-án a városházán díszköz-
gyűléssel ünnepelték a történelmi eseményt, 
a városi közgyűlés pedig arról döntött, hogy 
a visszatért települések nevét márványtáblán 
örökítik meg az országzászlón.

A második világháború, a Horthy-rendszer 
bukása és a kommunista hatalomátvétel ter-
mészetesen Újpesten is elhallgatásra ítélte a 
trianoni fájdalmat, melynek köztéri mementóit 
eltüntették, emlékét tabusították.

A Magyar fájdalom szobra csak jóval a rend-
szerváltás után, 2010-ben, Trippon Norbert 
alpolgármester kezdeményezésére kerülhetett 
vissza eredeti helyére, az István térre.  

TT

Trianon 100 

A magyar fájdalom 
és Újpest
1920. június 4-e olyan dátum, amely mellett egyetlen magyar sem mehet el szó, vagy leg-
alább egy megrendült főhajtás nélkül. A trianoni békeszerződés kitörölhetetlen, szurokfeke-
te nyomot hagyott nemzetünk történetében, családokat, barátságokat, ismeretségeket és 
komplett országrészeket szakított szét. Gyakorlatilag halálra ítélte Magyarországot. A nem-
zeti sorstragédia iránt Újpest sem önálló városként, sem kerületként nem volt közömbös.

Urmánczy Nándor 
beszédet mond az újpesti 
országzászló avatásán
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képviselőtestület külön határozat-
ban kérte fel történeti tanulmány 
megírására dr. Ugró Gyula nyugal-

mazott polgármestert. Nem véletlenül kapta ő 
a felelősségteljes feladatot.

„Dr. Ugró Gyulánál senki sem ismeri jobban 
Ujpest város történetét. Kora ifjúságától kezdve 
részt vett az akkor még Ujpest község minden 
társadalmi megmozdulásában” – állapította 
meg a cikkíró. Ugró életútját tekintve nem is le-
hetett másképp. A volt polgármester Nagykőrö-
sön született 1865-ben, gyermekkorában köl-
tözött családjával Újpestre. Középiskolás éveitől 
vett részt a helyi közéletben, 1877-ben alapí-
totta barátaival az Újpesti Közművelődési Kört. 
Ez a szervezet az idők folyamán soraiban tud-
hatta a településünk fejlesztéséért tenni akaró 
polgárok jó részét. Ugró Gyula államtudományi, 
jogi végzettségű szakemberként a Honvédelmi 
Minisztériumban dolgozott, mellette szerkesz-
tette az akkori Újpest legjelentősebb közéleti 
hetilapját a „Társadalmi Lapokat”. 1906-ban 
választották Újpest nagyközség bírójává, majd 

ő lett az 1907-ben megalakult város első pol-
gármestere is. 1912-ben lemondott hivataláról, 
majd 1918-ban rövid időre ismét elvállalta azt.  
Tevékenysége ideje alatt településünk jelentős 
fejlődésen ment keresztül, valóban várossá 
vált, kövezett, csatornázott utcákkal, villany- és 
vezetékes vízhálózat építésével, jelentős okta-
tási, egészségügyi, intézményi beruházásokkal 
rendelkezett. Érdemes tudni, hogy polgármes-
tersége idején Újpest a korabeli Magyarország 
negyedik ipari városa lett (Budapest, Temesvár, 
Pozsony után). Későbbiekben városi képviselő-
ként végzett folyamatos közéleti munkássága 
garanciát jelentett a közölt adatok történeti hű-
ségére és pontosságára.

A Magyar Városok Monográfiája Kiadó-
hivatala gondozásában megjelent kötet dr. 
Ladányi Miksa kiadótulajdonos szerkesztésé-
ben elegáns, igényes munka. Fotói az újpesti 
„Tizian mester”, Gerendai Aladár műtermében 
készültek. 

 Ugró történeti munkájában 1831-től követ-
te a településünk történetét, ebben az évben 

Újpest alapításának 
évfordulója előtt

A

Idén augusztusban ünnepeljük Újpest alapításának 180. évfordulóját. 
A helytörténetet feldolgozó szakirodalom ismerete nélkül a megemléke-
zés sem lenne alapos.  Az első átfogó történeti munka megjelenéséről 
1932. május végén, címoldalon számolt be az Ujpesti Napló. 

MI? ÚJSÁG? 
SZÁZ ÉVE FRISS 
HÍREK

Szöllősy Marianne, az Újpesti 
Helytörténeti Gyűjtemény ve-
zetője kéthetente jelentkező 
sorozatában olyan érdekes-
ségeket mutat be városunk 
múltjából, amit eddig bizo-
nyára kevesen ismertek. 

Ugró Gyula „Ujpest 
1831-1930” című 
monográfiája ma is 
helytörténeti alapmű. 

alakult a szőlőbérlők hegyközsége a később 
Istvánhegynek nevezett területen. A képvise-
lő-testület azonban dr. Semsey Aladár polgár-
mester javaslatát fogadta el: 1840. augusztus 
30-án írott, a kisközségi elöljáróság megala-
kulását igazoló jegyzőkönyv időpontjához kö-
tötte Újpest megalapításának ünnepét. Ma is 
ezt követjük. 

Ugró tanulmányának sikere töretlen, az el-
múlt közel száz esztendő sem haladta meg 
alapadatait, ezért az érdeklődők számára a 
könnyebb hozzáférhetőség okán reprint ki-
adásban jelentette meg Újpest Önkormányza-
ta 2001-ben. Eredeti, Ugró Zuárdnak dedikált 
példánya a Neogrády László Helytörténeti 
Gyűjtemény tulajdona.

SZÖLLŐSY MARIANNE

Amikor a támogató neve és címe egyértelműen 
megállapítható volt, az Alapítvány egyenként 
megköszönte a felajánlásokat, illetve a vál-
lalkozásoknak adóigazolást adott. Tekintettel 
azonban arra, hogy a harangláb szerkezetének 
várható költsége 7,0-7,5 millió forintra tehe-
tő, a munkát csak akkor lehet megkezdeni, ha 

ez az összeg rendelkezésre áll. Ezért – most, 
hogy a koronavírus-járvány lecsengőben van – 
a városvezetés és a két civil szervezet továbbra 
is kéri az újpesti polgárokat és vállalkozókat, 
hogy lehetőségeikhez mérten támogassák 
a kezdeményezést, folytatva a város nemes 
hagyományait, hiszen például a Szülőotthon 

vagy az Árpád-kórház is közadakozásból épült 
fel. Az adományokat a Helytörténeti Alapítvány 
10103173-44504000-00000005-ös bank-
számlaszámára történő átutalással kérik. (Más 
formában történő támogatást nem áll módukban 
elfogadni). Az átutalás közlemény rovatába min-
denképpen fel kell tüntetni: „az új hangláb felál-
lítására” megjelölést. Ezzel biztosítható, hogy az 
összeg másra nem használható fel.

A támogatásról adóigazolást adnak, amely 
a vonatkozó jogszabályok értelmében (sajnos 
csak vállalkozásoknál, magánszemélyek ese-
tében erre nincs lehetőség) adóalap-kedvez-
ményként elszámolható.  UN

Folytatódik az adakozás 
a Megyeri temető új haranglábára 
Újpest polgármesterének az újpesti vállalkozásokhoz kiküldött felké-
rése, valamint az Újpesti Naplóban közzétett 2020. január 23-i felhívás 
alapján a Megyeri Temetőben felállítandó harangláb megvalósítására 
2020. május 25-ig 2.948.650 Ft támogatás érkezett, amelyért mind az 
Újpesti Városvédő Egyesület, mind az Újpesti Helytörténeti Alapítvány 
köszönetét fejezi ki.
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G Y Á S Z

Az MLSZ elsőfokú licencadó bizottsága 17 
csapatnak adta meg az első-, további 15 
együttesnek pedig a másodosztályú klublicen-
cet. A jelenlegi élvonalbeli együttesek közül 
mindkét listáról hiányzik az Újpest.

A szövetség honlapján megjelent lista 
szerint az Újpest FC első és másodosztályú 
licencet sem kapott, ám a csapat honlap-
ján megjelent közlemény szerint „a 2020-
2021-es futballidényre a klub megkapja a 
licencengedélyt, amelyről az MLSZ biztosított 
bennünket”. Magyarázatként a lila-fehérek 
hozzáfűzték, hogy a Szusza Ferenc Stadion 
felújított centerpályájának – korábban áprilisra 
tervezett – tesztmérkőzésére a koronavírus-
járvány miatt csak egy héttel ezelőtt került sor.

– Az MLSZ infrastruktúra-szakértői akkor a 
pályát rendben találták, a hivatalos engedélyt 
megadták az Újpest FC részére, így a Ferenc-
várost szerdán a Szusza-stadionban fogadhat-
nánk – áll a közleményben. (G)    

Május 22-én hajnalban kettős gyilkosság történt 
az V. kerületi Deák térnél. Két társaság szólalko-
zott össze, majd egy kés is előkerült, és a 18 éves 
Cs. Krisztián leszúrta a 16 éves Martinovics Lász-
lót és a segítségére siető 21. éves Khéli Gergelyt. 

A társaságában lévők a vitát követően ütöt-
ték-verték a földön fekvő fiúkat, fejbe és hasba 
rugdosták őket. A 18. születésnapját ünneplő 
tettest, aki a bulvárlapok értesülése szerint 
intézetben lakott, péntek délután elfogták. Az 

egyik áldozat, a 16 éves Martinovics László a 
születésnapját ünnepelte, az ő társaságában 
volt a másik áldozat, a 21 éves Khéli Gergely, 
aki múlt héten érettségizett. Gergely imádta a 
focit, nagy Újpest-szurkoló volt.

A Blikk megszólaltatta az egyik ismerősét: 
„Gergő most érettségizett, nagyon készült az ön-
álló életre. Imádta a focit, az Újpest volt a mindene. 
Nem volt mintagyerek, garázdaság miatt többször 
felelősségre vonták már. De a késtől irtózott, soha 
nem hordott magánál. A tragédia előtt legjobb ba-
rátja, Laci születésnapját ünnepelték. Vele volt a 
testvére is, ő szerencsére megúszta.” 

Gyászol az Újpest-család
László REAC-szurkoló volt, édesapja már ré-

gebben meghalt, súlyos betegségben elhunyt 
édesanyjától két hete vettek végső búcsút. Azóta 
a húgával együtt a nagymamánál lakott. 

A szurkolók 23-án este a Szusza Ferenc Sta-
dionnál gyújtottak gyertyát, 28-án 19.00-kor 
pedig a gyilkosság helyszínén emlékeznek az 
áldozatokra. A lila-fehér tábor 17:30-kor gyüle-
kezik a Szent István téren. A szervezők kérnek 
mindenkit, hogy a megemlékezésre sálban vagy 
maszkban érkezzen, valamint hozzon magával 
egy szál virágot vagy mécsest is. 

 UN

Lila-fehér szurkoló volt a Deák téri 
kettős gyilkosság egyik áldozata

Nincs engedély a Megyeri úton
S P O R T
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S P O R T

a mozgás. Ráadásul, a bajnokság pont ak-
kor szakadt meg a koronavírus-járvány miatt, 
amikor a Fradi elleni rangadóra készültek. 

– Komolyan mondom, amikor közölték, 
hogy egyelőre vége a pontvadászatnak, nem 
tudtam, hogyan tovább – mondta. – Akkor úgy 
éreztem, kárba veszett minden munka, kilá-
tástalannak véltem a jövőt.

Mára már egészen másként gondolkodik az 
UTE csapatkapitánya. Mivel nem volt kérdé-
ses, hogy Újpesten folytatja a hokit, a bezárt-
ság alatt – mint szinte mindenki – egyénileg 
próbálta kondiban tartani magát. 

– Ez így szárazon megy egy darabig, de 
mivel a hoki baromira hiányzik, egyre nehe-
zebben viselem, hogy a limonádémban talál-
kozom a jéggel, igaz, csak kocka formájában. 
De minden rosszban van valami jó, újra „éhes 
lettem”, már alig várom, hogy hatalmas izom-
lázam legyen az első jeges edzés után. Mert, 
azt tudni kell, hiába a futás, a súlyemelés, 
vagy bármi, ami segíthet az erőnlét megtar-
tásában, ha jégre lépsz, másnap mindened 
fájni fog.

(GERGELY)

Tovább erősíti a lila-fehéreket a válogatott hokis 

Benk András: 
csak a limonádémban látok jeget

A hónapok óta tartó karantén következtében 
lassan már napi szinten dobnak be „kacsákat” 
az unatkozó álhírvadászok. Újpesten sincs ez 
másként, ahogy azt lapunkban is megírtuk, 
legutóbb Kabát Péterről állította valaki, hogy 
kidobták a focicsapat mellől. Kamu volt a hír, 
mint ahogyan Benk András távozása is.

– Nem is értem, kinek juthatott eszébe, 
hogy elmegyek Újpestről – nyilatkozott a ho-
kis, amikor szembesítettük a hírrel. – Eszem 
ágában sincs klubot váltani, remélem, még 
akad sok jó esztendőm újpestiként. Azt gon-
dolom, és talán ez még dicséret is felénk, hogy 
olyan régen hallottak itthon a hokiról a szur-
kolók, hiányzott nekik egy kis izgalom, ezért 
dobtak kavicsot az állóvízbe.

Benk András elmondta, nehezen viselte 
a  bezártságot, hiszen sportolóként lételeme 

Megnyugodhatnak az újpesti hokibarátok, ugyanis a szóbeszédek ellenére a jégkorongcsa-
patuk kapitánya marad az UTE-ban. Benk András, aki a nemzeti válogatottnak is meghatá-
rozó játékosa, nem is érti, egyesek miért pletykáltak arról, hogy elhagyja szeretett klubját.

Tóth Ivett: végre érett lettem

– Sajnos, elmaradt a világbajnokság, illetve 
majd csak jövő tavasszal rendezik meg, pedig 
már nagyon szerettem volna ott, Kanadában 
megszerezni az olimpiai kvótát – mondta. – De 
minden rosszban van valami jó, így legalább 
végre érett lettem, ugyanis sikerült leérettsé-
giznem, mert erre az elmúlt években nem iga-
zán jutott időm. Tegnap kaptam meg a magyar 
vizsga eredményét, ötös lett. Most még várom a 
biológiát, de úgy érzem, az sem lesz gyengébb.

Ivett persze a karantén alatt is megpróbálta 
rendben tartani a kondícióját, igaz csak az előre 
elkészített edzéstervek alapján tréningezhetett. 
Szerencsére most már egy hete jégre is léphet, 
ahol edzői, Kulcsár Zsófia és Tóth Zoltán irányí-
tásával készül.

– Nagy megnyugvás számomra, hogy amió-
ta visszajöttem Svájcból, jó körülmények között 

tudok készülni. Szeretnek az edzőim, nyugalom 
van körülöttem. Nem kell már állandóan rep-
kednem, itthon mindenre jut időm az edzések 
mellett is. Olyannyira, hogy napokon belül a 
jogosítványom is a kezemben lesz.

Ivett elmondta, hogy egyfajta „doppingot” 
jelent számára, hogy itthon is van már igazi 
ellenfele.

– Igen, jönnek fel a fiatalok – jelentette 
ki nevetve a „nagyöreg”–, és ők is szeret-
nének világversenyen elindulni. Én is ilyen 
voltam. Már 21 éves vagyok, reggel néha 
már nehéz felkelni, és menni a hideg jég-
re. Visszakanyarodva a lányokra, én nagyon 
örülök neki, hogy ott vannak, hajtanak en-
gem is előre. Nem vagyok féltékeny, de azt 
megígérhetem, nehéz dolguk lesz, ha a he-
lyemre pályáznak. És, azt is elmondhatom, 

már törjük a fejünket, hogy ha majd ismét 
versenyezhetünk, mivel lepem meg az ellen-
feleket s a pontozóbírókat.

GG

Ivettet sem kerülte el a koronavírus-járvány miatti karantén. Pedig már 
alig várta, hogy a balul sikerült grazi kontinensbajnokság után a vébén 
újra a régi Ivett fusson ki a jégre.
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Régiség
  Almási Katalin készpénzért vásárol bútorokat, dísztár-
gyakat, porcelánokat, órákat, könyveket, festményeket, 
csillárt, szőrmebundát, írógépet, varrógépet, csipkéket, 
kitüntetést, régi pénzt, ezüstöket, borostyánt, bizsukat, 
levelezőlapot, mindenféle régiséget, hagyatékot, díjtalan 
kiszállással. Tel.: 06 20 597 82 80

  Készpénzes felvásárlás! Arany, 10  000 - 25 000 
Ft-ig/ g. Ezüst, 350 Ft-tól. Bizsukat, ékszereket, búto-
rokat, festményeket, Herendi-Zsolnay-, Gorka-, Kovács 
Margit-kerámiákat! Karórákat, régi pénzeket, érméket, 
képeslapokat, fényképezőgépeket, katonai eszközö-
ket, teljes hagyatékot. Díjtalan kiszállás, értékbecslés. 
V. Szent István K rt 25. Tel.: 06-70 608-6082, e-mail: 
szentistvankrt25@gmail.com.

  PAPÍR- és fémpénzt, bélyeget, képeslapot, pa-
pírrégiséget, régiségeket vásárolunk és árverésre 
átveszünk. VI., Andrássy út 16. Tel: 266-4154, Nyit-
va: H-SZ: 10-17, Cs: 10-19

Eltartás 
  ORVOSCSALÁD kedvező életjáradékot fizet idős 
nyugdíjas budapesti lakásáért, odaköltözés nélkül. Tel.: 
06-20 441-0498

Állás 
  Házi gyermekorvosi praxisba Káposztásme-
gyeren asszisztenst keresek modern, felújított 
rendelőbe. Kedvező munkaidő-beosztás, jó fize-
tés. Feltételek: általános asszisztensi végzettség, 
MESZK tagság és érvényes működési nyilvántartási 
igazolvány, számítógép-ismeret készség szintjén. 
Érdeklődni fényképes önéletrajzzal lehet: dr.  Tausz 
István, 1048 Budapest Galopp u. 6. Tel: 06309425299

Szolgáltatás
  Kémények bélelése, átépítése, belső marása 
teljes körű ügyintézéssel. Szabó Balázs 06-20-
264-7752

H I R D E T É S

Nordic walking csoportos két alkalmas tanfolyamok 
Újpesten a Farkas-erdőben.

Időpontok: 
2020. 05. 30. és 2020. 06. 06., szombat 15.00–17.00 (Kezdő I-II) 
2020. 06. 07. és 2020. 06. 14., vasárnap 10.00–12.00 (Kezdő I-II) 
2020. 06. 27., szombat 10.00–16.00 (Kezdő I-II, intenzív)

Ár: 4500 Ft/fő/2 óra. Jelentkezés a nordicwalkingalapok@gmail.com e-mail címen 
vagy 17 óra után a (30) 467-7652 telefonon. Oktatáshoz tesztbotokat biztosítunk. 

ÚJDONSÁG 2020
Hamarosan zenés nordic walking-edzések a sport és rekreáció jegyében.
Szívd magadba az energiát és nordic walkingozz 
a testi lelki egészségedért! Minden jelentkezőt szeretettel várunk!

További info: www.nordicwalkingalapok.hu

GYALOGOLJ AZ EGÉSZSÉGEDÉRT! 
NORDIC WALKING ALAPOK

Nordic walking  
a testünk átmozgatásáért

Nordic walking
a testünk átmozgatásáért

"

OSZTÁS DÁTUMA OSZTÁS HELYSZÍNE 
OSZTÁS IDŐPONTJA, 
RÉSZTVEVŐK 

2020. június 5., 
péntek délelőtt

Dugonics u. 44/A. melletti 
burkolt felület 

8.00 – 10.00 65 év felettiek 
10.00 – 12.00 65 év alattiak

2020. június 5., 
péntek délután

Hargita orvosi rendelő  
melletti parkoló 
(Hargita u. 2-4-nél)

14.00 – 16.00 65 év felettiek 
16.00 – 18.00 65 év alattiak

2020. június 6., 
szombat délelőtt

Víztorony és Szigeti J. u. 
közötti terület 

8.00 – 10.00 65 év felettiek 
10.00 – 12.00 65 év alattiak

2020. június 12., 
péntek délelőtt 

Semsey Park (Király u. 16. 
Óvoda feletti teresedés) 

8.00 – 10.00 65 év felettiek 
10.00 – 12.00 65 év alattiak

2020. június 12., 
péntek délután

Bőröndös park 
(Autókereskedés és SPAR 
közötti parkoló)

14.00 – 16.00 65 év felettiek 
16.00 – 18.00 65 év alattiak

2020. június 13., 
szombat délelőtt

Béke tér (Fadrusz u. 14-gyel 
szemközti zöldséges mögötti 
burkolt felület)

8.00 – 10.00 65 év felettiek 
10.00 – 12.00 65 év alattiak

Legyen újra színes 
a világ!
Minden újpestinek jár a virág. Folytatva az elmúlt évek hagyo-
mányát, Újpest Önkormányzata idén is ajándékoz muskátlit a 
IV. kerületi lakosoknak. 

Ezúttal több helyszínen és több idősávban, a járványhelyzet miatti szigorú óvintéz-
kedések mellett osztják ki a virágokat. Az érkezőknek kötelező a maszk viselése, 
illetve a helyszínen a másfél méteres biztonsági távolság megtartása. Az eddigi 
gyakorlathoz képest újdonság, hogy környezetvédelmi megfontolásból a muskátli-
kat biológiailag lebomló, komposztálható zacskókba csomagolják.

Fontos információk az átvételről: a muskátlik átvételére kizárólag személye-
sen van lehetőség. Szükséges iratok: érvényes ÚjpestKártya; amennyiben ez nincs, 
IV. kerületre szóló lakcímkártya és kitöltött ajándékszelvény. Az ajándékszelvény ki-
vágható az Újpesti Napló 2020.05.26-án megjelenő számából, valamint letölthető 
és kinyomtatható itt: ujpestmedia.hu/muskatli és itt: ujpest.hu/muskatliosztas.

A szelvény leadásával az újpesti lakos elismeri, hogy átolvasta az adatvédelmi 
szabályzatot, amely ugyanezeken a linkeken megtalálható. Az egyes helyszíneken a 
muskátliosztás a készlet erejéig tart! 
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Pintér Tihamérnál a földszinten az A8 – 10. asztalnál
magyar extra eper 1600 Ft/kg | kisebb szemű szamóca 1250 Ft/kg.

Zsemberi Sándornénál a földszinten az A6 – 7. asztalnál
magyar paprika 799 Ft/kg | magyar paradicsom 680 Ft/kg | hegyes-erős paprika 100 Ft/db |  

új gyökér 300 Ft/cs | új sárgarépa 250 Ft/cs | új főzőhagyma 399 Ft/cs.

Merkl Lászlónénál a földszinten az A52. hűtőpultnál
kecskejoghurt 250 Ft/2,5 dl | kecskekrémsajt 450 Ft/10 dkg | kecskekörözött 450 Ft/10 dkg |  

kecskefetasajt 450 Ft/10 dkg.

Az Erzsike Savanyúságnál a földszinten a 34. üzletben
kovászos uborka 500 Ft/kg | savanyú káposzta 480 Ft/kg | tojás 40 Ft/db | 

 házi szörpök (gyógynövény, tartósítószer-mentes) 800 Ft/ü.
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Nézelődjön, válogasson, vásároljon az 
Újpesti Piac mellett, a Körcsarnokban!

Mindenkit vár a BUTIKSOR! 

JÓ ÁRAK, JÓ HELYEN!

2020. május 26. – június 8.

UJPEST.HU/PIAC 

MERKL LÁSZLÓNÉ
A52. hűtőpult

  kecskejoghurt

250 Ft/2,5 dl

  kovászos uborka

500 Ft/kg

ZÖLDSÉG- ÉS EGYÉB AKCIÓK

Várunk minden 
kedves vásárlót!

ERZSIKE SAVANYÚSÁG
34. üzlet

A JÁRVÁNYÜGYI HELYZETRE VALÓ TEKINTETTEL  
A PIAC PLACC MŰKÖDÉSE  

HATÁROZATLAN IDEIG SZÜNETEL!

PINTÉR TIHAMÉR
A8 – 10. asztal

   magyar extra eper

1600 Ft/kg

ZSEMBERI SÁNDORNÉ
 A6 – 7. asztal

  új sárgarépa

250 Ft/cs

Megérkeztek a zöldség- és gyümölcspalántások a piacra!
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